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Централизованное тестирование по английскому языку, 2011

При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа,
или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных
символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая
алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или
не использоваться вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель
увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым
ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

Tom Wilson is an explorer. He (1) ... to nearly every country in the world, but the most exciting time he (2) ... was when he went to the
Congo jungle. He (3) ... by a magazine to retrace the route of a famous explorer who disappeared in the 1920's. As he (4) ... a small river he
got separated from his guides. He went on alone, hoping he (5) ... them, but instead he encountered a group of natives. He stayed with them
for several days and found out that a very old woman (6) ... the famous explorer. She knew how he had died. Tom became very friendly with
the natives and now he (7) ... to go back and see them again. He is sure they (8) ... him back.

1. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) was 2) had been 3) has been 4) will be

2. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) ever has 2) has ever had 3) ever was having 4) will ever have

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) asked 2) has asked 3) had been asked 4) was asking

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) had followed 2) was followed 3) was following 4) has been following

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) will find 2) found 3) had found 4) would find

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) had actually met 2) was actually meeting 3) has actually been meeting 4) was actually met

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) would plan 2) has been planned 3) is planning 4) was planned

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) will be welcomed 2) will welcome 3) have welcomed 4) are welcoming

Did Marco Polo tell the truth when he wrote about his journey to China? Or did (1) ... 13th century Italian explorer just make up stories
about places he would like to have visited?

According to some experts, when Marco was 17, he set (2) ... with his father and uncle (3) ... an adventure that lasted over 20 years. They
passed through Turkey into (4) ... northern Iran, along the Great Silk Road and across  (5) ... Gobi desert. Eventually, in 1275, they reached
the summer capital where they met the emperor. The opportunity to return home only came 17 years later. Shortly after his return to Venice,
Marco Polo was captured (6) ... sea, possibly by pirates. They put him (7) ... prison where he devoted his time (8) ... composing his book.

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) a 2) an 3) the 4) -

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) off 2) over 3) in 4) up

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) with 2) at 3) on 4) in

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) а 2) an 3) the 4) -

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) а 2) an 3) the 4) -
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14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) in 2) on 3) by 4) at

15. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) to 2) in 3) at 4) on

16. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) for 2) at 3) on 4) to

17. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

She has been staying here for six months ... she can perfect her English.
1) because 2) unless 3) so as to 4) so that

18. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

One of the boys used a ... phone to call an ambulance.
1) passer’s-by 2) passer-by's 3) passers'-by 4) passer-bys'

19. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

A number of residents (1) who (2) live in the area has been trying (3) to see the Mayor for days (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

20. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

There is (1) no need to say that I find it hard (2) to control me (3) when I am very excited (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

21. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

I don't know how much money (1) has been invested (2), but it must be at least (3) few thousands dollars (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

22. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

Since the illegal transfer (1) of digital music via the Internet (2) has become widespread, many songwriters and performers have become
worrying (3) that their main source of income will come to an end (4).

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

23. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

The coach told them (1) it was time (2) they begin training for (3) their next match (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

24. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

There was (1) very good of you (2) to hand the money (3) you have found to the police (4)  — a lot of people would have just kept it.
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

We offer an amazing theme park holiday  — the most (1) ... experience in holidays. Our holidays (2) ... two weeks and during that time
you will fly between several (3) ..., visiting various famous theme parks for one day each. Our group comes from all over the world so you
will be travelling with new and interesting people. We start our tour in LA, where over three days we visit Universal Studios where you
can (4) ... the effects of white-water rafting (сплав лять ся на плоту). Then it's off to Disneyland in LA to meet some famous friends. On the
last day we (5) ... a trip to the breathtaking Magic Mountain theme park, where you can go on the most fantastic roller coaster rides (аме ри -
кан ские горки). Next we (6) ... out to Miami where the programme includes a day at Disneyworld and another at Cape Canaveral to see
where Homer Simpson (7) ... to be an astronaut. This will be the end of the tour  — you will be exhausted but happy. Five days of theme
parks Can you (8) ... a better holiday?

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) only 2) sole 3) excluded 4) unique

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) pass 2) last 3) go 4) keep

27. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) destinations 2) stops 3) stations 4) landings

28. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).



Вариант № 55

3 / 6 РЕШУ ЦТ и ЦЭ — английский язык

1) take 2) have 3) meet 4) experience

29. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) run 2) take 3) travel 4) present

30. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) fly 2) leave 3) run 4) drop

31. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) educated 2) trained 3) taught 4) discovered

32. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) imagine 2) search 3) think 4) dream

33. Вы бе ри те от вет ную ре пли ку, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной ре пли ке-сти му лу.
 

Would you mind moving your bag from the seat?
1) Oh, sorry. 2) No, you wouldn't. 3) Oh, thank you very much. 4) There's nothing to it.

34. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет ной ре пли ке.
 

Nothing could please me more.
1) Can we do anything else for you? 2) You are hard to please, aren't you? 3) Would you, please, move out of the way?

4) Would you like to stay with us over the weekend?

35. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  I bought this watch from you last week and I've been having a few problems with it.
B.  Let me see. Oh, yes. We have had some problems with this brand. Would you like me to replace it with a similar model?
C.  Can I help you, sir?
D.  What seems to be the trouble?
E.  Well, the shop assistant said the watch was waterproof, but when I wore it at the Swimming pool it just filled with water.
F.  I think I'd rather have my money back, actually.

1) CBFDAE 2) CAEBFD 3) CEDABF 4) CADEBF

§ 1. The Alpine Club in London has all the atmosphere of a country pub, where the regulars have been coming for years to have a
friendly chat over great climbs. Many mountaineers have spoken here before; this particular evening, the floor is given over to Alan Hinkes.
He is speaking before he sets off on his attempt to become the first Briton to climb all 14 of the world's highest peaks over 8000 metres.
While five men in the world have already achieved this feat, he will be the first to climb six within a year.

§ 2. It was during his first attempt at an "8000er" in the Himalayas in 1992 that he first thought about attempting "the 14", as the world's
14 highest peaks are known in mountaineering circles. Over the next 10 years, Hinkes gradually climbed another seven of the 8000ers. Then
followed three years during which he made three attempts on the world's hardest mountain, Pakistan's K2. "K2 is not much lower than
Everest," explains Hinkes, "so you have all the same altitude problems." It is also much more difficult to climb, he adds." In 2003 I had to
retreat to help a guy down who was in a really bad way, then the next year I got very near the top but wasn't happy with the snow
conditions."

§ 3. Hinkes' rule, which he repeats as much to remind himself as anyone else, is "No mountain is worth a life, the summit is a bonus."
"It's always difficult to enjoy it on top of the mountain because you know you have to get back down," he says. Descending is always harder.
"You're exhausted  — particularly if you burn uploads of calories celebrating the victory on the summit like some people do. You have to keep
yourself under control for the descent."

§ 4. Hinkes celebrates his 43rd birthday on 23 April 2012, the day he intends to summit Lhotse. "I was as fit as a butcher's dog 20 years
ago but it would have been difficult to force myself to go slow and the way to get fit on big mountains is to keep pushing slowly," he admits.
Hinkes is very obviously looking forward to the task ahead. If he makes it  — and he refuses to be drawn into rating his own chances of
success  — he is well aware that it will be largely down to his ability to keep mind, body and soul together in situations where the mountains
have the final say. He is angry at any reference to the fact that he is "conquering" anything. "Mountaineers have never spoken about
'conquering mountains. It is the media and non-climbers who talk in this way. You never conquer a mountain; a mountain lets you move to the
top and get back down. It lets you have a good time or a bad time on it, but it never allows you to conquer it."

36. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

What do we learn about Alan Hinkes in the first paragraph?
1) He is hoping to be the first man in the world to climb the 14 highest mountains.

2) He is hoping to climb six of the world's highest mountains within a year.
3) He is hoping to climb the 14 highest mountains within a year.

37. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

What does Hinkes find hardest about climbing?
1) coming down the mountain 2) failing to reach the summit 3) judging the weather conditions
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38. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

Why does he think he is the best age to climb mountains?
1) He is fitter than when he was younger. 2) He knows when to give up. 3) He knows how to build up his strength.

39. Про чи тай те текст и вы бе ри те ва ри ант от ве та, со от вет ству ю щий его со дер жа нию.
 

Why does it annoy him when non-climbers talk about 'conquering mountains'?
1) Only climbers know what it really means. 2) Mountains cannot be conquered. 3) Not many people succeed in doing it.

40. Опре де ли те зна че ние ука зан но го слова в тек сте.
 
retreat (§ 2)

1) turn up (the attempt) 2) take off (the attempt) 3) give up (the attempt)

41. Опре де ли те зна че ние ука зан но го слова в тек сте.
 
rating (§ 4)

1) speeding up 2) evaluating 3) revealing

42. Вы бе ри те пра виль ный ва ри ант пе ре во да (1, 2 или 3) в со от вет ствии с со дер жа ни ем тек ста.
 

... where the mountains have the final say. (§ 4)
1) ... где за го ра ми оста ет ся по след нее слово. 2) ... где горы го во рят в по след нюю оче редь.

3) ... где горы про ща ют ся с тобой.

Drinking water can protect your health, improve your concentration and even prevent depression. Kate Hilpern reports on the dangers of
dehydration (обез во жи ва ние).

1.  Practically the only time I drink water is when I'm working out at the gym and can feel my body crying out for it. Like millions of
people, the rest of the time I prefer some flavour to my drink. Insufficient consumption of water is a serious problem, according to scientists,
who claim that anyone drinking less than eight glasses of pure water per day is at risk of dehydration. The consequences, they say, include
poor performance at work, depression, allergies and even some cancers. Adding to the problem of getting this message across to the public is
the fact that recent studies show drinking too much water can also do harm to your health, causing 'acute water intoxication'. Salt in the blood
is weakened in its effect, depriving the brain, heart and muscles of the amounts they need to function properly.

2.  One recent poll (опрос) suggests that only one in 10 of us drinks the right amount to meet the body's needs. And it's not only adults
who are affected. A quarter of children drink no water during the school day and their performance is affected as a result. Indeed, thirst can
cause mental performance to drop by at least 10 percent. Studies of primary schools have found that test results significantly improve when
pupils are encouraged to drink water throughout the day.

3.  Fizzy drinks (га зи ро ван ные на пит ки) are four and a half times more popular than water among children. "But soft drinks, including
fizzy drinks and fruit juices, contain high levels of sugar," says Barrie Clarke of Water UK, the umbrella organization for water suppliers. This
means they are absorbed much more slowly than water so they don't hydrate the brain as quickly." Really high sugar drinks cause a rapid rise
in blood sugar level, followed by a sudden drop, which can cause lack of concentration. "Most people know that drinking water is good for
you but few realise the huge range of risks that can affect us every day, t lack of concentration, fatigue and irritability," he adds. Then there's
your appearance to think of. Lack of water leads to dry and tired looking skin as well as ageing.

4.  Recognizing that dehydration is a major health problem, primary schools in one region are taking action by providing water coolers.
For every cooler installed in a school, the regional water authority gives away refillable water bottles which children can take into classes
with them. "There is still a lot of work to be done around explaining to teachers about the importance of drinking water," said Abusin. 'So part
of our campaign is getting them not only to allow children to have water bottles on their desks, but to encourage them to drink from them
before they get thirsty."

43. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of excessive (чрез мер ное) water consumption
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

44. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

a local scheme to improve water provision
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

45. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of dehydration on appearance
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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46. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

evidence of improved brain activity
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

47. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the recommended daily intake of water
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

48. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

a survey result revealing how few of us drink enough water
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Where do all the old mobile phones go? The director of (1) ... affairs at Nokia says: 'We've been doing a lot of research into what would
convince people to recycle their phones. The biggest obstacle (пре пят ствие) seems to be that people have very strong emotional bonds to
their mobile phones, and so are (2) ... to part with them. One answer is turning your old mobile phone into a charitable donation. About 70%
of mobiles sent for recycling still work, and these can be sold in developing countries, where they provide an (3) ... alternative to new (4) ... .'

49. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

EQUIP, WILL, AFFORD, ENVIRONMENT

50. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

EQUIP, WILL, AFFORD, ENVIRONMENT

51. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

EQUIP, WILL, AFFORD, ENVIRONMENT

52. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

EQUIP, WILL, AFFORD, ENVIRONMENT

While some people consider cooking to be boring, especially those who are occupied daily with the task of feeding a large family on a
small budget, (1) ... find it a creative and fulfilling activity. Cooking for a family (2) ... members are not only choosy but (3) ... have limited
tastes hardly gives the cook much creative opportunity.

53. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

54. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

55. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

56. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

Modern ballet has a so long and colourful history. As its aristocratic look suggests, this dance form has its roots in the royal courts of
Western Europe. At first, the graceful movements accompanied by not only music, but speech and poetry as well.

57. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

The Royal Academy of Dance was established in the mid-17th century by the French King, Louis XIV, in order as to perfect the art form
which many people love it today.
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58. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

Take (ни ка ко го вни ма ния) of what he said  — he was just being silly.

59. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

You should (гор дить ся) pride in your work.

60. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

He seldom makes the first greeting, (не так ли)?


